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A Batsányi tagintézmény 
tavaly nyáron kapta meg az 
„Állatbarát általános isko-
la” kitüntető címet. Mond-
hatnánk mit ér a szó, az 
írás valódi tettek nélkül. dr. 
Komjátiné Nyakó Györgyi, 
az általános iskola veze-
tője a napokban facebook 
posztban számolt be egy 
meglepő esetről, amelyet 
így karácsony közeledté-
vel különösen élmény volt 
olvasni. „Ma délután két 
reklámtáska „termett” is-
kolánk bejáratánál. Nagy 
meglepetésünkre egy papa-
gáj, egy kanári és egy tenge-
rimalac - itatóval, etetővel, 
ennivalóval ellátva - várta, 
hogy hátha észreveszi vala-
ki őket, és legalább a meleg-
be beviszi a mínuszok elől.  
Az internetes bejegyzés így 
folytatódott: Nem tudjuk, 
hogy kié, azt sem tudjuk, 
hogy „kisállat-inkubátor-
ként” szolgált-e tanintéz-
ményünk bejárati lépcsője. 
Mindenesetre egyik kol-
légánk hazavitte az állat-
kákat, és talán otthonra is 
találnak nála. Remélem, a 
felelős állattartást nemcsak 
mi, hanem mások, a több-
ség is fontosnak tartja.” –fo-
galmazta meg reményét a 
tapolcai pedagógus. /tl/    
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JEGYZETRekord létszámú futó segített

Vidámság, táncoló Mikulás, segítőkész sportolók és egy nemes cél jegyében telt idén is a hagyományos Jóti-Futi 
rendezvény. A Tapolcai Trappolók 9. alkalommal rendeztek évvégi jótékonysági futást a Malom-tó körül. Több 
mint 250-en rajtoltak el, a gyerekfutam is majdnem 100-as létszámmal zajlott– tudtuk meg az esemény szerve-
zőjétől... Folytatás Elérte célját a Trappolók sportrendezvénye címmel a 7. oldalon                                            Írás, fotó: hg

A veszélyes munkát végző 
mesteremberek a kataszt-
rófák megelőzése érdeké-
ben fohászkodtak Borbá-
lához, védőszentjükhöz. 
A bányászok elsősorban 
a robbantási munkálatok 
megkezdése előtt kérték 
közbenjárását. 

Minden évben, ezekben 
a napokban ünnepeljük 
Szent Borbálát, a bányá-
szok, kohászok, tüzérek, 
építészek, tűzszerészek, 
ágyú-és harangöntők vé-
dőszentjét. Tapolcán a 
Honvéd Kulturális Egye-
sület, a Tanúhegyek Egye-
sület, valamint bányászati 
hagyományőrzők, egykori 
aktív bányászok koszo-
rúztak és emlékeztek a 
Tamási Áron Művelődési 
Központ előtt álló Szent 
Borbála szobornál decem-

ber 1-jén az esti órákban. 
A megjelenteket Podányi 
Tibor köszöntötte, majd 
Novák István, Szepesi 
Zsuzsanna: Bányászok 
című versével idézte meg 
a szakma nehézségeit, ve-
szélyeit, az együvé tartozás 
érzését. Dr. Pataki Attila 
megemlékező beszédében 
a Borbála kultusz eredetét 
vette górcső alá. Elhang-
zott, a negyedik században 
keletkezett Szent Borbála 
történet népszerűsége a 
16. században kezdett ug-
rásszerűen elterjedni Ma-
gyarországon. Ennek oka, 
hogy kezdtek kimerülni a 
már vágatokból művelt, de 
felszín közeli s így viszony-
lag könnyen hozzáférhető 
telérek (az anyakőzet ha-
sadékát kitöltő, ...Folytatás 
a 3. oldalon Borbála kultu-
szának... címmel... 

“Védő jóságoddal maradj mellettem!” – megemlékezés Szent Borbála szobránál

Bányász hagyományőrzők, nyugdíjas bányászok tisztelgése a védőszent előtt Fotó: km



Mindössze egyetlen na-
pirendi pontot tárgyalt 
december 11-i rendkívü-
li nyilvános ülésén a vá-
ros képviselő-testülete. 
A Mezőssy Zoltán Péter 
ügyvezetése alatt műkö-
dő badacsonytördemici 
MZ/X Kft., mint felperes 
és Tapolca Város Önkor-
mányzata között két éve 
zajló peres eljárás a Veszp-
rémi Törvényszék napok-
ban kelt ítélete alapján, az 
MZ/X Kft. javára dőlt el. 
Dobó Zoltán polgármes-
ter szerint,  a város a bíró-
sági döntéssel nem szen-
vedett el vagyonvesztést, 
hiszen az öt éve értékesí-
tett badacsonytördemici 
kemping eladási ára, a 
mostani pervesztés követ-
kezményeivel megegyező 
mértékben volt magasabb, 
mint a 2018-as igazság-
ügyi szakértői értékbecslés 
által megállapított vételár.

Az előterjesztésben fog-
laltak szerint a  városnak 
közel 139 millió forintot, 
illetve 2018. augusztus 25. 
napjától, a kifizetés napjá-
ig, a késedelemmel érintett 
naptári félév első napján 

érvényes jegybanki alap-
kamattal megegyező mér-
tékű, nagyjából 28 millió 
forint késedelmi kamatot, 
valamint közel hatmilliós 
perköltséget kell kifizet-
nie. A képviselő-testület 
jelenlévő tagjai Takács Gá-
bor képviselő tartózkodása 
mellett, végül egyhangúlag 
megszavazták, hogy elfo-
gadják a bírósági döntést és 
következményeit, tehát ne 
fellebbezzen, ne vállalja a 
fellebbezéssel járó további 
anyagi kockázatokat  a per-
ben alperesként szereplő 
tapolcai önkormányzat. A 
testület az Önkormányzati 
Magyar Államkötvényből 
rendezi a kifizetést – áll az 
előterjesztésben. A döntést 
néhány napja egy előzetes 
informális megbeszélésen, 
az önkormányzat jogi kép-
viselőjének online „jelenlé-
tével”, majd a Gazdasági Bi-
zottság ülésén is tárgyalták. 
Az informális megbeszélé-
sen minden jelenlévő kép-
viselő a fellebbezési jogról 
történő lemondás mellett 
foglalt állást, az illetékes  
bizottság pedig négy igen 
és egy tartózkodás mellett 
javasolta az előterjesztés el-
fogadását. A testületi ülésen 
Takács Gábor azt kérdezte, 
hogy “bárkiben a jelen-
lévők közül felmerült-e a 
polgármester felelőssége 
az ügyben?. A felvetésre 
a képviselők egyike sem 
reagált, dr. Iker Viktória 
jegyző viszont egy kérdés-

sel válaszolt: “Képviselő 
úr, elolvasta Ön az előter-
jesztést?” Az előterjesztés, 
amely a tapolca.hu oldalon 
teljes terjedelmében elérhe-
tő, részletesen és érthetően 
mutatja be azt a jogi folya-
matot, amely a korábban 
Tapolca város tulajdonában 
álló, de az MZ/X Kft által 
bérelt badacsonytördemici 
kemping bérlő számára tör-
ténő 2018. évi eladásához, 
majd a 2011-ben kötött 
és aláírt bérleti szerződés 
ellentmondásai miatt, ért-
ve ez alatt a bérleti jogvi-
szony megszűnése esetén 
az ingatlanon a bérlő által 
megvalósított értéknövelő 
beruházás elszámolásának 
feltételeit, bírósági polgári 
peres eljárás megindításá-
hoz vezetett). Ezután több, 
elsősorban a megítélt kifi-
zetéshez kötődő technikai 
jellegű kérdés hangzott el 
Puskás Ákos alpolgármes-
tertől, Takács Gábor és dr. 
Décsey Sándor képviselők-
től, amelyeket dr. Iker Vik-
tória jegyző és a pénzügyi 
iroda vezetője, Schönherrné 
Pokó Ildikó válaszolt meg. 
Dobó Zoltán polgármester 
Puskás Ákos alpolgármes-
ter kérésére összefoglalta 
a napirendi pont lényegét 
és egyben válaszolt a sze-
mélyes felelősségét firtató 
Takács Gábor hozzászólá-
sára. Elhangzott, 2018-ig 
volt a város tulajdonában a 
szóban forgó  ingatlan, amit 
2011-től évi 5 millió forin-

tért bérelt  az MZ/X Kft., 
majd 2018-ban megvásá-
rolt. Az MZ/X Kft., miután 
megtörtént az adásvétel, 
kifizette a teljes 457 millió 
forintos vételárat a város-
nak, majd a társaság pert 
indított,  perbeli követe-
lésként  összességében 156 
millió forintot jelöltek meg, 
amely legnagyobb részben 
a kemping értéknövekedé-
sének eredménye. A felek 
közötti elszámolás felté-
teleit tartalmazó, 2011-ben 
kötött bérleti szerződésnek 
több pontja is ellentmon-
dásos volt,  ezért a bíróság 
feladata volt annak tisztá-
zása, hogy valóban jár-e 
és mekkora összegű az ér-
téknövekedés.  A bíróság-
nak arra a kérdésre kellett 
választ adnia, hogy van-e 
fizetési kötelezettsége a vá-
rosnak egy 2011-ben aláírt 
szerződés alapján. Ameny-
nyiben van, akkor a fizetési 
kötelezettség mértékének 
megállapítása is a bíróság 
feladata. A jogászok ugyan-
is nem tudtak választ adni 
ezekre a kérdésekre. Dobó 
Zoltán hangsúlyozta, a vá-
ros a bírósági döntéssel 
nem szenvedett el vagyon-
vesztést, hiszen az eladott 
badacsonytördemici ingat-
lan eladási ára, a mostani 
pervesztés következménye-
ivel nagyjából megegyező 
mértékben volt magasabb, 
mint az igazságügyi szakér-
tői értékbecslés által kalku-
lált vételár.  /Töreky L./
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Az MZ/X javára ítélt a bíróság, nem fellebbez a város
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...Folytatás a címoldalról...
hosszan elnyúló keskeny 
érctömeg) és a tömzsök 
(kőzet  tömbök). Egyre 
mélyebbre kellett hát ásni-
uk a bányászoknak, egyre 
hosszabb vágatokat kellett 
kihajtani, egyre több volt 
a víz, nehezebben lehetett 
a bányatérségeket szellőz-
tetni, s egyre gyakrabban 
voltak omlások. Olcsó lett 
a bányász élete – fogalma-
zott a szónok. – Amikor 
1627-ben a selmecbányai 
szélaknai Felső Biber tá-
róban a földkerekségen el-
sőként elhangzott az első 
földalatti kőzetjövesztő 
robbantás, még fokozot-
tabban veszélyes lett a bá-
nyászok munkája. Akkor-
tól már minden akna, táró 
bejáratához állítottak egy 
Szent Borbála szobrot. A 
bányászok nem a haláltól 
féltek, láttak eleget, ha-
nem attól, hogy hirtelen 
haláluk előtt nem vehetik 
fel a szent gyónás és az 
utolsó kenet szentségét, de 
ha Borbálához mondtak 
egy imát leszállás előtt, az 
felmentette őket ez alól a 
szent törvény alól: 
Ó, szent Borbála, dicső 
menyasszony, /Testemet és 
lelkemet én Reád bízom 
úgy halálban, mint élet-
ben:/ Légy nekem min-
dig védőszentem / Utolsó 
órámban, hogy Krisztus 
szent Testét Magamhoz 
fogadjam / Isten irgalmá-
ban részesüljek, / Amikor 

testemből elszáll a lelkem / 
A rossz szellemet taszítsd el 
tőle, / Védő jóságoddal ma-
radj mellettem!   
Nálunk a rendszerváltás 
után újra visszatért Szent 
Borbála, csak a bányá-
ink elfogytak lassan. A 
tisztelet azonban új erő-
re kapott, és ha már nem 
is vallási okból, hanem 
a szép hagyomány okán 
újra megemlékezünk 
Szent Borbáláról, mint a 
bányászok és a tüzérek 
védőszentjéről. Mit ad ne-
künk ma Szent Borbála? 
Azt például, hogy most 
itt együtt lehetünk annál a 
szobornál, amit 2000-ben 
mi állíttattunk. Azt, hogy 
együtt emlékezhetünk. 
Emlékezünk szakmai 
múltunkra, emlékezünk 
nehéz, de biztos megélhe-
tést nyújtó bányáinkra, és 
bízunk a holnapban. Mert 
mást nem tehetünk. Mit 
is mondott Einstein 110 
évvel ezelőtt? Az idő ko-
rántsem olyan, amilyen-
nek látszik. Az idő nem 
egy irányban halad, hanem 
egyszerre létezik benne 
a jövő a múlttal. És most 
kérlek benneteket, hogy 
egyperces némasággal em-
lékezzünk azokra a pajtá-
sainkra, barátainkra, mun-
katársainkra, akik már 
soha nem lehetnek közöt-
tünk. Jó szerencsét! – zárta 
megemlékező beszédét dr. 
Pataki Attila nyugalmazott 
bányamérnök. /tl/

Borbála kultuszának  eredete

A napokban a város 
anyagi támogatásával el-
készült a Kazinczy téri 
Barackvirág óvoda fel-
újítása, a gyerekek az ősz 
utolsó napjaiban vissza-
térhettek az intézmény-
be. Az önkormányzat és 
az óvoda vezető képvise-
lői részéről egyaránt el-
hangzott: nagy köszönet 
jár az érintett szülőknek, 
akik megértéssel és türe-
lemmel fogadták és vi-
selték az elmúlt hónapok 
nehézségeit.

A közel 35 millió forint-
ba kerülő beruházást az 
augusztus végén bekövet-
kezett esős-, viharos idő-
járás és az épület általános 
állapota miatti épületbe-
ázások tették sürgetővé. 
A nyár utolsó napján ad-
tunk hírt róla, hogy a be-
ázással érintett helyiségek 
az egészségre is veszélyt 
jelentő mértékben pené-

szesedni kezdtek, ezért a 
városvezetés, egyetértés-
ben az óvoda vezetőivel 
úgy döntött, hogy minél 
gyorsabban kijavítják a 
károkat és megszüntetik 
a műszaki problémákat. 
Az intézmény két cso-
portjának apróságait az 
érsekség fenntartásában 
működő Dobó lakótele-
pi Szivárvány Katolikus 

Óvoda fogadta a munká-
latok ideje alatt. Az elmúlt 
közel három hónapban el-
végezték a korábban már 
megkezdett tetőfelújítást 
és a szükséges javításokat. 
Megújult az épület teljes 
esővíz-elvezető rendsze-
re, eltüntették a beázások 
nyomait, újrafestették a fa-
lakat, a tetőre pedig új szi-
getelés került. /Töreky L./

Elkészült a Barackvirág óvoda
felújítása-lezajlott a műszaki átadás

Az elkészült beruházás szemléje a helyszínen      Fotó: tl

A kormány által elin-
dított, a 65 év felettiek 
számára ingyenesen 
elérhető Gondosóra 
programról, annak je-
lentőségéről, gyakor-
latáról, használatának 
előnyeiről tartott tá-
jékoztató előadást a 
rendezvény szervezője 
Lasztovicza Máté, és dr. 
Juhász Roland, a prog-
ramért felelős szervezet 
vezetője.

A Tamási Áron Műve-
lődési Központ színház-
termében a november 
6-án lezajlott előadás 
után a programhoz való 
csatlakozásra, helyszíni 

regisztrációra is lehe-
tőség nyílt. Elhangzott, 
a Gondosóra program 
ingyenesen igénybe ve-
hető, 65 év felett alanyi 
jogon hozzáférhető jó-
léti szolgáltatás, amely-
nek célja, hogy az idő-
sek szükség esetén (egy 
speciális „karóra” vise-

lésével) egyetlen gomb-
nyomással jelezni tudják 
segítségkérési szándéku-
kat. Segítséget jelent így 
azoknak, akik használják 
az eszközt, de „bizton-
ságot és megnyugvást 
nyújt” a felhasználók 
családjának, szerettei-
nek, hozzátartozóinak 
is. A Gondosóra ugyanis 
olyan digitális megoldást 
kínál, amely úgy is meg-
valósulhat, ha a családta-
gok, a rokonok, barátok, 
ismerősök távol vannak. 
A karra csatolható spe-
ciális eszköz használatá-
hoz javasolt olyan segítő 
családtag vagy ismerős 
regisztrálása, akiket az 
esetleges riasztás során 
a központ értesíteni tud. 
Gyakorlatilag a készülék 
rendszeres töltésén és 
viselésén kívül a továb-
biakban semmi másra 
nincs szükség az aktív 
működéshez. /tl/

Mindent a Gondosóráról

Regisztráció az eseményt 
követően                   Fotó: tl

Segítséget
jelent a speciális 
eszköz azoknak, 
akik azt
karjukon hordják, 
de megnyugvást 
nyújt a családnak is

Karácsony a sorstársaknak
Hosszú évekre vissza-
nyúló hagyomány, hogy 
a város önkormányzata 
által is támogatott Va-
kok- és Gyengénlátók 
Egyesületének tapolcai 
csoportja karácsony kö-
zeledtével ünnepséget 
szervez a polgármesteri 
hivatal udvari tanácster-
mében.

Ezúttal is így történt, igaz, 
az időjárás alakulása és a 
csökkent látóképességű 
tagokat különösen fenye-
gető csúszásveszély mi-
att, kevesebben jöttek el a 
vártnál. Az esemény kul-
turális fellépői a Kazinczy 
Ferenc Általános Iskola 
diákjai és felkészítő, közre-
működő pedagógusai vol-
tak, akik gyönyörű, meg-
ható mikulásműsorukkal, 
szépen csengő, hangsze-
rekkel kísért dalaikkal 
elvarázsoltak mindenkit. 
A megjelent sorstársakat, 
illetve a vendégként jelen-

lévő Dobó Zoltán polgár-
mestert és Bodor Tamást, 
a Kazinczy iskola igazga-
tóját Gábor Istvánné elnök 
köszöntötte, majd aján-
dékcsomagokat adtak át 
az érdekvédelmi egyesület 
jelenlévő tagjainak... /tl/

Megható volt a műsor

Ajándék is járt a jelenlé-
vő tagoknak            Fotók: tl

-17-én, vasárnap rendezik 
meg a XIII. Forraltbor-fő-
ző versenyt, melyen egye-
sületünk is megméretteti 
magát. Egy ismert mondást 
alapul véve és megfordít-
va, azt mondjuk: ne csak 
igyunk, együnk is! Ezért 
aztán szeretnénk - korábbi 
rendezvényhez hasonló-
an - vendégül látni Önöket 
egy tál bolognai spagettire! 
Találkozzunk vasárnap a 
rendezvényen- adta hírül 
az Egységben Tapolczáért 
Egyesület.

Vendégségbe
hív az
Egységben 
Tapolczáért

„Az Élhetőbb Városunkért 
Egyesület támogatásával Mi-
kulásváró partit rendeztek a 
Fenyves közösségi téren. A 
gyerekek a Télapó érkezé-
sét, rajzolással, énekléssel, 
nagy igyekezettel várták. A 
gyermekek jól viselkedtek, 
hiszen a virgács az idén nem 
került elő. A Kertváros után 
a Kazinczy Ferenc iskolában 
jótékonykodott az egyesület, 
egy osztálynyi csomag került 
boldog gazdára”- tájékozta-
tott az egyesület.

Mikulás a 
kertvárosban
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Közös adventi gyertya-
gyújtó ünnepséget tar-
tott Veszprém vármegye 
egészségügyi ellátásáért 
tevékenykedő öt intéz-
mény: a Veszprém vár-
megyei Csolnoky Ferenc 
Kórház, az ajkai Magyar 
Imre Kórház, a tapolcai 
Deák Jenő Kórház, a Zir-
ci Erzsébet Kórház, vala-
mint a pápai Gróf Ester-
házy Kórház. 
A második adventi 
gyertya meggyújtása al-

kalmából a Veszprém 
vármegyei Csolnoky Fe-
renc Kórház közösségi 
terében Holczbauerné 
dr. Kolláth Ildikó, a ta-
polcai Deák Jenő Kórház 
megbízott főigazgatója 
adventi üzenetét hall-
gatták meg a kollégák. 
A karácsonyi készülődés 
meghitt hangulatát, a lel-
ki ráhangolódást Haga 
Kálmán vezényletével a 
Tapolcai Vegyeskar szép 
előadása segítette. /tl/

Veszprém vármegye kórházainak 
közös adventje a Csolnokyban

A Tapolcai Vegyeskar szép műsort adott          Fotó: btb

A Fő téren álló városi 
karácsonyfa melletti 
színpadról Dobó Zoltán 
polgármester mondott 
ünnepi köszöntőt decem-
ber 3-án. 

Szolgálatot adtak a tör-
ténelmi egyházak he-
lyi képviselői: Cson-
ka Nándor esperes, 
plébános és Honthegyi 
Zsolt evangelikus lelkész. 
Közreműködött Fekete 
Gábor kántor vezényleté-
vel a Nagyboldogasszony 
Római Katolikus Plébánia 
kórusa. Az est Farkas Máté 
hetedikes batsányis diák 

szép adventi szavalatával, 
majd az Iszkiri Együttes 

vidám gyerekkoncertjével 
folytatódott.
Egy héttel később kigyúlt 
a Fő téren advent máso-
dik gyertyájának fénye. A 
város karácsonyfája mel-
lett felállított színpadon 
16 órától kezdődtek a mű-
sorok, elsőként a Batsányi 
tagintézmény harmadiko-
sai adták elő humorban is 
bővelkedő, verses, dalos 
mikulásváró produkció-
ikat. A Zajongó együttes 
koncertjének kezdetére 
aztán maga a jóságos fe-
hérszakállú is megérke-
zett. /tl/

Kigyúltak a város ünnepi fényei

Egyházi szolgálat közben Csonka Nándor esperes 

A Mikulás mindenkivel fotózkodott, aki kérte  Fotók tl

A “Digitális oktatáshoz 
való egyenlő hozzáférés 
feltételeinek biztosítása 
a tanulók és a pedagógu-
sok számára” program 
a Klebelsberg Központ 
közreműködésével va-
lósul meg. A napokban 
elkezdődött azoknak a 
több mint 250 ezer forint 
értékű notebookoknak a 
kiosztása, amelyet októ-
ber 23-ig ingyenesen igé-
nyelhettek az általános 
iskola 7. és a középisko-
lák 10. osztályos tanulói. 

Országosan 140.000, Ta-
polcán 164 ilyen eszközt 
oszt ki az előzetesen re-
gisztrált felhasználóknak, 
az iskoláknak, szülőknek 
és diákoknak az illetékes 
tankerület. Fenyvesi Zol-
tán tankerületi igazgató 
a Bárdos Lajos Általános 
Iskola székhelyintézmény 
aulájában az érintettek je-
lenlétében ünnepélyesen 
átadta az eszközöket.
A hetedikes diákok és 
szüleik otthon és az isko-
lában egyaránt használ-
hatják a gépeket, amelyet 
tanulmányaik befejeztével 
visszaadnak majd a tan-
intézménynek. Az értékes 
“ajándékot” Bajner Imre 

igazgató köszönte meg a 
projekt gazdáinak, a di-
ákokat pedig arra kérte, 
hogy felelősséggel hasz-
nálják és vigyázzanak 
azokra. – Mi pedagógu-
sok meg fogjuk találni a 
módját annak, hogy hasz-
nosan kapcsoljuk be eze-
ket az eszközöket az ok-
tatásba és bízunk benne, 
hogy hozzájárulnak majd 
a gyerekek tanulmányi 
munkájának hatékony-
ságához – hangsúlyozta. 
Fenyvesi Zoltán tanke-
rületi igazgató szerint, a 
digitális oktatásra való 
átállás nem probléma-

mentes folyamat, koráb-
ban már bebizonyosodott, 
arra nem minden érintett 
van felkészülve. – Az ötlet 
az, hogy a diákokat, a pe-
dagógusokat és a szülőket 
érdemes ilyen formában 
is segíteni és felkészíteni a 
változásokra. A program 
folytatódik, december 15-
ig regisztrálhatnak az álta-
lános iskola 5-6. osztályo-
sainak és a középiskolák 
kilencedikeseinek szülei, 
hogy térítésmentesen az 
alsóbb osztályok is hozzá-
jussanak az eszközökhöz 
– árulta el a tankerület ve-
zetője. /Töreky L./

Notebookok a Bárdos karácsonyfája alatt

Balról az első szülők, akik átvehették a gépeket        Fotó: tl
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Az idei szalagavató ün-
nepségét a Csermák József 
Rendezvénycsarnokban 
tartotta a Széchenyi Ist-
ván Baptista Technikum, 
Szakképző Iskola és Gim-
názium december 1-jén. 
Érettségi felkészítőre járó 
középiskolások, érett-
ségire-, illetve szakmai 
vizsgákra készülő épü-
letgépész technikusok, 
informatikai-, közműve-
lődési-, turisztikai-, ren-
dészeti-, közszolgálati- és 
vendéglátóipari szakgim-
nazisták, kereskedelmi 
eladók, központi fűtés- és 
gázhálózat rendszer sze-
relők, cukrász-, pincér- és 
szakácstanulók ünnep-
lőire kerül fel a szalag az 
idei évben is. Az eseményt 
hagyományosan ünnepi 
gondolatok előzték meg, 
szép szavalatok, illetve az 
osztályok előadásai szí-
nesítették, majd a szalag-
avatók elmaradhatatlan 
szépen koreografált báli 
táncai zárták.

A Himnusz hangja-
it követően Iván Bar-
nabás lelkipásztor “út-
ravaló gondolatokkal” 
látta el az ünnepelteket. 
Úgy fogalmazott, a fiatalok 
“kincsesdobozok”, ame-
lyekbe értékes igazgyön-
gyöket helyezett a teremtő. 
– Ezekre az igazgyöngyök-
re pedig olyan szavak van-
nak felírva, amelyekkel a 
mai viszonyok között csak 
ritkán találkozunk: értékes 
vagy, fontos vagy, szerethe-
tő vagy, szép vagy. Amikor 
a jó Isten rátok néz, akkor 
kincseket lát. Ne higgyétek 
majd el, abban az új élet-
helyzetben, ahova most 
indultok, hogy ez nem így 
van! – üzente. Soós Boglár-
ka 12/a osztályos tanuló 
Arra születtünk – című 
Adamis Anna dalszöveg 
szavalatát követően, Szó-
vári Adél tanárnő a végzős 
osztályok osztályfőnöke-

inek nevében mondta el 
gondolatait, többek között 
felelevenítve az elmúlt évek 
közös élményeit, levonva 
azok tanulságait. – Tanár-
ként, osztályfőnökként 
sok-sok órát töltöttünk 
veletek, sokszor talán egy-
más agyára is mentünk. 
De gyökereket és szárnya-
kat kaptatok tőlünk. Meg-
tanultuk együtt, hogy az 
élet nem csak állandóság, 
hanem változás is, nem 
csak megőrzés, hanem 
feloldás is. Valamennyien 
egyéniségek vagytok, akik 
képességekkel, készsé-
gekkel, új lehetőségekkel 
hagyjátok el az iskolát né-
hány hónap múlva. Ami 
biztosan közös bennetek, 
hogy mindannyian szé-
chenyis diákok vagytok 
– fogalmazott a matema-
tika tanár, osztályfőnök. 
Dobó Zoltán polgármester 
a város önkormányzata 
nevében szólította meg az 
ünnepelt diákokat. Bíztat-
ta őket, hogy gyűjtsenek 
erőt a közelgő vizsgákra, 
de arra is figyelmeztetett, 
hogy a jó teljesítmény nem 
csak az egyéni akarat telje-
sítménye, ahhoz a család, 
a szakmai, pedagógiai hát-
tér is elengedhetetlen. A 
polgármester a szülőknek 
és a tanároknak külön is 

megköszönte, hogy a gyer-
mekek számára lehetővé 
tették, hogy eljuthattak 
idáig, a diákoknak pedig 
azt üzente, hogy köszönjék 
meg szüleiknek a támoga-
tást, mindazt amit értük 
tettek, tőlük kaptak. Feke-
te Lajos igazgató az elmúlt 
napok tragikus eseményeit 
is megidézve szólt a jelen-
lévőkhöz. – Szeretteink el-
vesztése mindig fájdalmas, 
a fájdalom érzése pedig ün-
nepek alkalmával különö-
sen felerősödik, érezzük a 
hiányukat, hiszen már nem 
osztozhatnak örömünk-
ben – fogalmazott. Az 
iskola igazgatója is a “kö-
szönöm” szó kimondására 
bíztatta oktatóik, szüleik 
irányába a szalagavató vég-
zős ünnepeltjeit, de meg 
is nyugtatta őket, hiszen a 
“vizsga még messze van” 
van bőven idejük készülni, 
bepótolni a hiányosságo-
kat. – A vizsgával azonban 
nem ér véget a tanulás, az 
a nagybetűs életben folyta-
tódik tovább. Tőletek függ 
minden, csak akarni kell 
– zárta gondolatait a Szé-
chenyi iskola igazgatója, 
majd megkezdődött a sza-
lagfeltűző ceremónia. Az 
ünnepség hagyományosan 
a tanulók szép báli táncai-
val ért véget. /tl/

Ünnep a nagy megmérettetés előtt 
– Szalagavatót tartott a Széchenyi

A szalagfeltűzés pillanatai a rendezvénycsarnokban Fotó: tl

Bernáth Ferenc és 
Szoroka Dániel kiváló 
gitár - harmonika kon-
certtel, illetve az ese-
mény partner művész 
résztvevőivel közösen, 
gyerekeknek szóló hang-
szerbemutatóval is meg-
örvendeztették a Járdányi 
Pál Zeneiskola növen-
dékeit, tanárait, közön-
ségüket. Az esemény a 
Veszprémi Ukrán Nem-
zetiségi Önkormányzat 
zenei tematikájú ország-
járó EKF 2023 projekt-
jének tapolcai állomása 
volt december 4-én, hét-
főn. 

Kulturális örökség határok 
nélkül- ezt a címet viselte a 
zenei esemény, amely uk-
rán és magyar népzenei, il-
letve közismert klasszikus 
zenei műsorszámokból, 

valamint egy ismeretter-
jesztő, de nagyon szóra-
koztató hangszerbemu-
tatóból állt. Elhangzott, 
minden évben rendez 
egy nagyobb koncertet a 
Veszprémi Ukrán Nemze-
tiségi Önkormányzat, ahol 
ukrajnai művészek kapnak 
bemutatkozási lehetősé-
get. A koncertek előadóit, 
műveit ezúttal szélesebb 
körben is megismertetik 
a közönséggel, hogy azo-
kon a helyeken is megszó-
lalhasson az ukrán zene, 
ahol az nem, vagy kevésbé 

ismert. A már régóta Ma-
gyarországon élő Bernáth 
család tagjai közül a legfi-
atalabbak, Bernáth Péter a 
szaxofont, Bernáth Attila a 
klarinétot, Bernáth Viktó-
ria a zongora jellegzetessé-
geit, történetét mutatta be 
édesapjuk, Bernáth Ferenc 
gitárművész irányításával, 
rendkívül szórakoztató 
tálalásban. Szoroka Dá-
niel harmonikaművész a 
harmonika hangszerrel is-
mertette meg a fiatalokat. 
Bernáth és Szoroka kiváló 
közös koncertet is adott, 
ahol Brahms, Piazzola, 
Bach egy-egy művének, 
illetve a világhírű Tico 
Tico című dal remekbe-
szabott feldolgozásai mel-
lett, Bernáth Frenc gitár-
művész saját szerzeményei 
is elhangzottak. Élmény-
számba ment az ukrajnai 

kötődésű, de évtizedek 
óta Magyarországon élő 
magasan képzett zenészek 
közösen előadott ukrán 
népzenei előadása is. /fo-
tók, írás: Töreky L./

Hangszerbemutató és koncert 
az ukrán kultúra jegyében

Örömteli gyermekar-
cok! Mi szebbet kíván-
hatnánk! Köszönjük, 
hogy szebbé tettétek a 
gyermekek ünnepét eb-
ben a nehéz, háborús 
helyzetben – írta napok-
ban kelt facebook be-
jegyzésében Ruszányuk 
Zsuzsa, az Aknaszlatinai 
Szent Család Karitász 
vezetője.

A köszönet előzménye, 
hogy Tapolca város ön-
kormányzata Balikó Csa-
bának, a Korall üzletlánc 
tulajdonosának közremű-
ködésével és jelentős támo-
gatásával 350 aknaszlatinai 
gyermek és jelenleg a kár-
pátaljai településen élő ke-
let-ukrajnai menekült kis-
diák, illetve óvodás részére 
juttatott el Mikulás cso-

magot és szaloncukrot. A 
Tapolcáról induló önkor-
mányzati jármű rakomá-
nyát a határ melletti Tisza-
becsnél vették át a szociális 
segélyszervezet önkéntesei. 
A jelentős mennyiségű 
édesség azóta természe-
tesen célba ért, több száz 
gyermek nagy örömére – 
tudtuk meg Pass Sándor 
alpolgármestertől. /tl/

Ajándékok a testvértelepülésre

Ajándékosztás az aknaszlatinai óvodában   Fotó: h.felv.

A fellépők mindegyike hangszere igazi mestere volt

Balról Bernáth Ferenc és 
Szoroka Dániel 
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Németh István Péter:
 
EGYNYÁRI ÜRÖMFŰ

(Tarjáni Imre tapolcai emlé-
kezete)

Nem találkoztunk az évek 
alatt. Pontosabban mon-
dom: évek óta minden alka-
lommal udvariasan köszön-
tünk egymásnak, dehogyis 
mentünk el szó nélkül egy-
más mellett. Ő foxi kutyáját 
sétáltatta a kerékpárúton, 
magam pedig biciklimet 
hajtottam Tapolcától Disze-
lig, meg onnan vissza. Néha 
megkérdezték a pesti köl-
tők, hogy ismerem-e Tarjá-
ni Imrét?, de úgy tudtam: 
sohse találkoztam vele. 

Aztán 2023 augusztusában 
volt egy délelőtt, amikor ő 
kutyája, én pedig kerékpá-
rom nélkül jöttünk szem-
be egymással a tapolcai Fő 
utcán, a Szentháromság-
szobor közelében. A szoká-
sos Jó napot kívánok!-kal 

köszöntöttük egymást, de 
ezúttal már kezet is nyújtot-
tunk egymásnak. 

Elsőként aztán ő kérdezett: 
Ugye, te vagy a Németh Ist-
ván Péter? 

Átfutott bennem a több 
mint sejtés, s visszakérdez-
tem: Ugye, te pedig Tarjáni 
Imre vagy?

Augusztus 20-ra készültünk, 
ő foxiját egy trimmelésre a 
kutyakozmetikában hagyta, 
ezért volt neki egy negyed-
órácskája, ott, beszélget-
nünk. Hamar megtaláltuk 
a közös témáinkat, még 
mesterségünk, a költészet 
tájain is. Volt alkalom, hogy 
egy kaposvári folyóiratban 
együtt publikáltunk. A Ki-
lencek költőnemzedékhez 
való közelállásáról tudtam, 
barátjáról, Kiss Benedek 
Szent György-hegyi poé-
táról írt könyvemről is tu-
dott. Nem értettem, miért 
nem hívják a Kilenceket 

Tizeknek, s hogy Tarjáni 
Imre miért nem lett a raj-
ban felröppenő költő csapat 
tagja? Keserű öniróniával 
mondta el a történetet, s 
hogy ő 1969-ben Pozsony-
ba, Tőzsér Árpádnak küldte 
el a verseit, aki bemutatta és 
bátorította. 

Tarjáni Imre 1945 áprilisá-
ban született a dunántúli 
Pusztasomorján. Háborús 
gyerekként nőtt fel, tizenkét 
éves koráig félárva volt. (Jó-
zsef Attilát parafrazeálva: 
aztán egészen az lett.) 

Nevelőintézetbe került, 
s pár nyarat Nógrádban 
tölthetett nevelőszülőknél. 
Még a második, egyben 
utolsó találkozásunk sem 
adott elég időt arra, hogy 
megkérdezzem tőle, miért 
kellett annyiféle munkát 
vállalnia az értelmiségi lét 
keretei nélkül, hiszen éppen 
csak hajópadlót nem súrolt. 
1989-ben még a Csősze-
relő Ipari Vállalat műszaki 
ellenőre volt. Kifelé kopog-
tatás című kötete a Kráter 
Műhely Egyesület gondo-
zásában jelent meg, s ked-
ves tanárunk, Rónay László 
a következő méltatást írta 
róla: „Tarjáni Imre nem tar-
tozik a bőbeszédű költők 
közé. 
A mai líra azon törekvései 
ihlették meg, amelyekre a 
személyesség, a félig elhara-
pott érzelmek megfogalma-
zása jellemző.”

Ilyen, s hasonlóan megkapó 
négysorosokat írt Tarjáni 
Imre:

Érett gesztenyék lyukas zse-
bemben,
szívem kitartva a télnek.
Vágtass elém aranyszőrű pa-
ripa:
menjünk a mesébe, mesének.

Verstan című kisszerkezeté-
ben (e műfaj mestere volt) 
költői hitvallását is megosz-
totta velünk:

senki másnak
soha máskor
ki nem mondható
tudatba
lélekbe markoló
tiszta szó
a Létezés virága

Tapolcát és környékét vá-
lasztotta otthonául meg-
írandó őszikéi számára. 
Annyi idősen, mint most 
én vagyok. A vidékünk, a 
városunk számos jelentős 
versét ihlette. S ami ennél 
is fontosabb és több mint 
irodalom: személyes életé-
nek is szeretett színhelye 
lett. Nem esett nehezére, 
hogy itt ragaszkodjon Szig-
ligethez és környékéhez. Sőt 
– emberi kapcsolataihoz. A 
Berzsenyi utcai virágboltot 
elkerülnie még kutyája sem 
engedte. Be kellett, hogy 
köszönjenek valahányszor. 
Ez év áprilisában, tehát szü-
letése havában a tapolcai 
könyvtárban olvasott föl 
verseiből. 

A szörnyű 20. és 21. szá-
zadban, aki a szép és tisz-
ta szavak igézetében élt s 
él, előbb-utóbb rádöbben, 
hogy a beszéd, a vox huma-
na formálása mennyire jel-
lemkérdés is. Már köztünk 
volt, amikor 2008-ban ismét 
mesterét, emberi és költői 
példaképét idézte meg év-
napi, mindössze öt soros 
költeményében:

„SZÜLETÉSNAPOMRA”

tegnap séta közben
mikor a lelkem is kóborolt
kiejtettem az első 
öregkori könnyem
nem panasz – hála volt.

2023 augusztusában, halála 
napján a Malom-tó, az Al-
só-tó partján találkoztunk 
a Szentkút közelében. Szót 
válthattunk az irodalmi 
életről, amelynek híreinél 
többre tartottuk a vidéken, 
csöndben alkotó életmó-
dot, beleértve a visszahú-
zódásunkat is. Egészségi ál-

lapotunkról beszélgettünk 
a legtöbbet. Panasz nélkül 
elmesélte a belgyógyásza-
ti tortúráit, de azt is, hogy 
most kutya baja a 78. évé-
ben. Egy gyógynövényre 
esküdött, amitől már több 
mint egy éve panaszmentes. 
Az egynyári ürömfű főzeté-
re esküdött. Jól eszembe is 
véstem a flóra nevét. 

Augusztus 20. volt.
A nyári záport mintha Jó-
zsef Attila vezényelte volna: 
hol eleredt,
hol meg, mintha mindegy 
volna, el is állt.

Forgott a malomkerék.
Füzek és platánfák összebo-
ruló lombja védett mind-
kettőnket.

Gyászjelentésére szerettei a 
Szigliget anzix című versét 
választották:

Azt súgják a tanúhegyek, 
nehogy hamis tanú legyek 
ha mégis maradt szavam - 
vigyem - 
ha kimondom igaz legyen 
pénzért ne adjam senkinek 
inkább az utolsó szó legyek!

Ádvent és karácsony előtt 
halasztanám még ennek 
a Tarjáni Imre portréjáról 
készülő ceruzarajzomnak 
a befejezését. Tudok ver-
séről (Ünnep után a címe), 
amelyben egyszerre ábrá-
zolta az augusztus 20. és a 
Szenteste hangulatát. Így 
búcsúzom a Tapolcai Köl-
tőtől:

ma én húzom meg a legna-
gyobb harangot
az első ministráns én vagyok
Édesanyám néz mosolyogva
ma én vagyok a mise szépe
Tarjáni Mária egyfia

-----------------

ma elindultam visszafelé
Édesanyám már eltemetve
István országa ünnepel
nem fértem be a körmenet-
be –

A díjátadó a Fejér György Városi Könyvtárban volt 
december 8-án, pénteken. Laudációt Szemes Péter iro-
dalomtörténész mondott. A díjat Léka Géza és Nagy 
Gábor kurátorok adták át Németh István Péternek. Ez 
alkalomból közöljük le a tapolcai költő egyik írását, 
amelyben Tarjányi Imre költőtársa, barátja emlékét 
idézi fel.

Az Utassy József-díj
Németh István Péternek

Közel 150 érdeklődővel 
zajlott december 5-én, 
hétfőn a Széchenyi Expo. 
A Széchenyi István Bap-
tista Technikum okta-
tói ezúttal igazi “vásári” 
környezetben valósítot-
ták meg “nyitott napju-
kat”.

A kihelyezett standokon 
PowerPoint- bemutatók, 
szakmai anyagok, eszkö-
zök ébresztettek érdek-
lődést a szakmák iránt. 
A standok egyikén a fia-

talok megismerkedhet-
tek az Erasmus pályázat 
eredményeivel is, amely 
a VR@Geoparks pályázat 
keretében, a Széchenyi 
István Baptista Techni-
kum pedagógusainak ak-
tív részvételével jött létre. 
Akik szerettek volna job-
ban elmélyedni egy-egy 
szakma nyújtotta lehető-
ségben, azok nyílt tanítási 
órákon vehettek részt, ahol 
felmérhették az erejüket, 
ügyességüket, kreativitá-
sukat, belehelyezkedhettek 

az általuk kinézett hivatás 
világába. Amint azt Vellai 
László igazgatóhelyettes 
elmondta, a jövő év ele-
jén még nyílik lehetőség a 
Széchenyi képzési kínála-
tának jobb megismerésére, 
hiszen január 8-án, hétfőn 
16 órától tartanak még egy 
nyílt napot. Az igazgatóhe-
lyettes arra kéri a pályavá-
lasztókat és szüleiket, hogy 
a jelentkezési lapok végle-
ges kitöltése előtt feltétle-
nül éljenek a lehetőséggel. 
/isk. inform, tl/

Széchenyi Expo – bemutatta kínálatát a technikum

Az iskola színvonalas konyhája is kedvcsináló volt Fotó: tl
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Elérte célját a Trappolók sportrendezvénye
- 2014-ben rendeztük 
meg először a Tapolcai Jó-
tékonysági Futást, a cél az 
volt, hogy futva segítsünk 
és szebbé tegyük mások 
karácsonyát is. Kijelent-
hetjük, hogy a résztvevők, 
a jótékony sporttársak 
létszáma minden évben 
nőtt. Idén már kilence-
dik alkalommal fogtunk 
össze, húztunk futócipőt, 
hogy a nehezebb hely-
zetben élő társaink kará-
csonyfája alá is kerüljön 
meglepetés. Ami nekünk 
“apróság”, az másnak egy 
boldogabb karácsony – 
számolt be a sikeres ese-
ményről Földesi József 
főszervező, a Tapolcai 
Trappolók SE elnöke. Kö-
zös bemelegítéssel kezdő-
dött a rendezvény, majd 
a magas nevezési létszám 
miatt, két csoportban in-
dultak a gyerekek. A “gye-
rektáv” után a felnőttek 
iramodtak neki a pályá-
nak, ahol most ténylege-
sen a részvét volt a legfon-
tosabb. A futás helyszíne a 

már jól ismert, nagyjából 
1200 méteres kör volt, a 
Malom-tó és környékén, 
melyből mindenki annyit 
teljesített, amennyit szere-
tett volna.– Ebben az év-
ben is tartós élelmiszert, 
tisztálkodó szereket, il-
latszereket, mosószereket 
gyűjtöttünk a Tapolcai 
Szociális és Egészségügyi 
Alapellátási Intézet Csa-
lád- és Gyermekjóléti 
Központnak, akik ponto-
san ismerik a rászorulók 

helyzetét és tudják, me-
lyik családnak mire van 
szüksége. A rendezvény 
központjában, mint a ko-
rábbi években, kihelyez-
tünk egy gyűjtődobozt, 
mellyel idén Somogyi La-
cikát kívánjuk támogatni. 
A futás napján több mint 
300 ezer forintot sike-
rült összegyűjteni, ami az 
utalásokkal kiegészülve, 
végül egy szép összeggé 
kerekedett – árulta el a 
főszervező.  /Írás, fotó:hg/

Közel 300 futó segített jelenlétével és adományával

Második alkalommal 
rendezték meg a Fülöp 
Márton emlékére kiírt 
labdarúgás-történeti 
vetélkedőt, melyre az 
ország szinte minden 
részéről neveztek csa-
patok. A Batsányi János 
Gimnáziumot két csapat 
képviselte a Groupama 
Arénában megrendezett 
országos döntőben.

„A verseny idei témája a 
Ferencvárosi Torna Club 
története volt. Két online 
fordulót követően a leg-
jobbak jutottak a finálé-
ba. A rendezvényt a klub 
több korábbi, legendás 
játékosa megtisztelte je-
lenlétével, például Rákosi 
Gyula, Nyilasi Tibor és 
Lipcsei Péter. A játékot 
a televízióból jól ismert 
Gundel-Takács Gábor ve-
zette, aki profizmusával 
gördülékennyé tette a le-
bonyolítást. Az impozáns 
helyszín is hozzájárult 
ahhoz, hogy a résztvevők 
számára emlékezetes ma-
radjon ez a nap. A gimi, 

Hajrá Tapolca! nevű csa-
pata (Kötéljártó Áron 
József és Szabó Nimród, 
11.B) 6. helyezést ért el, 
míg a Tapolcai zöld-fehé-
rek (Major Bálint Levente 
és Juhász Gábor, 11. B) 
elnevezésű duett 9. lett. 
A díjakat Hajnal Tamás, 
a Ferencváros sportigaz-
gatója, valamint Fülöp 
Ferenc, a Fülöp Márton 
Alapítvány egyik életre hí-
vója adta át. A versenyzők 
labdarúgással kapcsolatos 
könyveket, FTC-relikviá-
kat és Fradi-mezt kaptak 
jutalmul, valamint belépőt 
a csapat idei utolsó bajno-
ki mérkőzésére, amelyen 
a ZTE lesz az ellenfél. A 
versenyt követően lehető-
ségünk nyílt megtekinteni 
a Fradi Múzeumot, sőt a 
kispadon és a pálya szé-
lén is fényképeket készít-
hettünk. Legalább ekkora 
élményt jelentett a döntőn 
megjelenő ismert emberek 
közvetlensége és barátsá-
gos viselkedése.” – számolt 
be lapunknak, Tarnóczai 
Géza felkészítő tanár./hg/

Batsányisok a fináléban

Több Fradi legendával, köztük Nyilasi Tiborral is ta-
lálkoztak a tapolcai gimnazisták          Fotó: helysz. felv.

Nagyüzem a vívóknál, sikerek a páston

Nem telik el hétvége, 
hogy ne lépnének pástra 
a Tapolca Vívóklub pár-
bajtőrözői akár hazai 
vagy nemzetközi verse-
nyeken. Az elmúlt he-
tekben minden korosz-
tály képviseltette magát 
kisebb – nagyobb verse-
nyeken és szép sikereket 
hoztak haza klubjuknak 
és a városnak. 

Kisbéren az Avengarde 
Kupán 27 versenyzővel 
léptek pástra a tapolcai 
vívók és 15 éremmel tér-
tek haza. Versenyről ver-
senyre látszik a fejlődés 
az utánpótlás korcsopor-
tos gyerekeknél. ” – Ezek 
a szárnyaikat bontogató 
tehetségek a legjobb pél-
dák arra, hogy a rendsze-
res és becsületes munka 
előbb – utóbb, de mindig 

kifizetődik. Miközben a 
fiatalok Kisbéren küzdöt-
tek, a nagyok ugyanazon 
a hétvégén, Budapesten 
a Gerevich Aladár Nem-
zeti Sportcsarnokban 
léptek pástra felnőtt Ma-
gyar Kupán. Itt az éremre 
még sokat kell várni, vi-
szont ne felejtsük el, hogy 
ebben a mezőnyben, a 
nyolcas döntőben kevés 
olyan versenyző van, aki 
nem Európa-bajnoki, 
világbajnoki vagy ép-
pen olimpiai érmes. Ami 
pozitív eredmény, hogy 
Tarsoly Borbála a német-
országi junior világkupa 
után a spanyolországi és 
olaszországi versenyre is 
bebiztosította helyét az 
utazó keretben. Ezután 
ismét dupla versenyes 
hétvége következett. A 
fiatalok Szolnokon, a ran-

gos Olimpici versenyso-
rozaton vettek részt, míg 
Tarsoly Borbála a hófedte 
németországi Laupheim 
városában remekelt élete 
első világkupa versenyén 
és szerzett nagyon értékes 
pontokat és nemzetközi 
tapasztalatot. Bicsérdi Ka-
milla menetrendszerűen 
szállítja haza az érmeket 
saját, törpici korosztályá-
ban. Kamilla nagyon szé-
pen fejlődik és biztosan 
hozza minden versenyről 
a tőle elvárható eredmé-
nyeket. Bori igazán küz-
dős és fordulatos asszókat 
vívott. Volt, hogy öttu-
sos hátrányból fordított 
és nyert, és volt olyan is, 
hogy a hosszabbításban 
nyert mérkőzést. Nagyon 
szépen menetelt a 64-es 
főtábláig, ahol magyar 
világbajnok csapattár-
sa, Nagy Blanka szemé-
lyében talált legyőzőre. 
A Kadet (U17) Magyar 
Bajnokság volt az elmúlt 
hétvégén, a soron kö-
vetkező megmérettetés. 
Ide kisebb csapattal, há-
rom fővel utaztunk. Ér-
mes helyezést nem sike-
rült szerezni, de szokták 
mondani, hogy az ember 
vagy nyer, vagy tanul. Mi 
most tanultunk.” – foglal-
ta össze az elmúlt hetek 
eseményeit Keszler Dávid 
edző. /hg/

Éremeső a kisbéri versenyen              Fotó: helyszíni felv.



“Balaton-felvidék kite-
kintés – Petőfi és a Him-
nusz” címmel állította 
ki az elmúlt két évben 
született képzőművé-
szeti munkáit Mező 
Lászlóné, Pálffy Gézáné 
Szabó Éva, Stankovics 
Béláné Anikó és Varga 
Károly, azaz a Tapolcai 
Rajzbarátok Körének 
oszlopos tagjai. A kiál-
lítást Hangodi László 
méltatta a Tamási Áron 
Művelődési Központ au-
lájában.

– Régi barátság, a rajz, 
a művészet iránti szen-
vedély köti össze az itt 
kiállító amatőr művésze-
ket, akik így együtt, kö-
zös kiállításon első ízben 
mutatkoznak be közön-
ség előtt – mutatott rá 
köszöntőjében Barczáné 
Tóth Boglárka, a tárlat-
nak helyszínt biztosító 
művelődési intézmény 
vezetője. Hangodi Lász-
ló főmuzeológus a kör 
tagjaként, valamint rajz 
szakos tanárként méltat-

ta a kiállított munkákat 
és alkotóikat, többször is 
hangsúlyozva személyes 
élményeit, kötődését a 
képzőművészethez, a ki-
állított munkákhoz, azok 
alkotóihoz. Elmondta, a 
négy éve működő rajz-
barátok köre számos si-
keres környékbeli kiállí-
tással örvendeztette már 
meg a képzőművészetek 
iránt fogékony közön-
séget, ami nem véletlen, 
hiszen nem mindennapi 
bravúros teljesítmény az, 

amit ez az alkotói csoport 
letett az asztalra. – Szer-
teágazó témaválasztás, 
magabiztos és folyama-
tosan tökéletesedő tech-
nikai tudás jellemzi az itt 
kiállítókat. A művek egy 
része kifejezetten szű-

kebb tájainkra kalauzol 
el bennünket, a tavasz, 
a nyár a kora ősz vidám 
színeivel. Mellettük lát-
hatóak a bicentenárium 
alkalmából született, ha-
zafias büszkeségre okot 
adó, Petőfihez és nemzeti 
Himnuszunkhoz kötődő 
ábrázolások. Engedjük, 
hogy üzenjenek nekünk 
ezek a képek, hagyjuk, 
hogy hassanak a lelkünk-
re, hogy elmesélhessék a 
maguk történetét. Hora-
tius mondta: “Artificem 
commendat opus”, Az 
alkotót alkotása dicséri. 
Hát dicsérjék e művek 
is alkotóikat – zárta a 
laudációt Hangodi Lász-
ló. A megnyitó látványos, 
szép színfoltja volt Gróf 
Evelin és Bukovinszki 
Gergő, a Batsányi Tánc-
együttes két kiváló tánco-
sának produkciója. /tl/                          
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Megnyílt az év utolsó kiállítása Tapolcán

Néptánc is színesítette a kiállítás megnyitóját     Fotó: tl

2023. 12. 09.
Sásdi Aliz

Faddi Norbert

Házasságkötés




